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Ve Žďáře nad Sázavou 25.března 2014 

 

Sportovní klub ledního hokeje Žďár nad Sázavou (SKLH) se tímto ohrazuje proti jednostranné mediální 

kampani uměle rozvířené v souvislosti s rozdělením grantového programu SPORT 2014 vyhlášeného 

městem Žďár nad Sázavou.  

1) SKLH uznává své administrativní pochybení v tom, že dodalo jednu část vyúčtování svého 

hospodaření za rok 2013 po termínu stanoveném pro jeho dodání. Zdůrazňujeme, že se jednalo 

pouze o tu část, která se týká výhradně hospodaření s prostředky získanými z vlastních zdrojů nad 

rámec povinného vyúčtování poskytnutých prostředků městem v rámci grantu Sport 2013 a 

povinného podílu vlastních prostředků. Tudíž SKLH splnil v termínu do 31.1.2014 veškeré podmínky 

smlouvy.  I tato „nadstandardní“ část má však vliv na hodnocení žádosti o grant na rok 2014 a tak 

bylo naší pochopitelnou snahou, aby to, že klub dokáže získat pro sportující mládež i jiné prostředky, 

než z městské dotace, bylo také zohledněno a ohodnoceno. Klub nedisponuje vlastní účtárnou a o 

veškeré účetnictví se stará jedna dobrovolnice ve svém volném čase. Při rozpočtu 2,5 milionu korun 

a stovkách účetních dokladů došlo k určitému časovému prodlení.  

 

2) Na tiskové konferenci městského úřadu, v TV reportáži a v dalších mediích bylo uváděno, že pouze 

hokejový klub doplnil své podklady po stanoveném termínu a chtěl se tak obohatit na úkor ostatních 

sportů. Máme informace, že žadatelů, kteří různě doplňovali, opravovali či upravovali své údaje, 

podklady a žádosti bylo minimálně 12. Žádost jednoho z těchto subjektů byla dokonce upravována 

přímo na jednání sportovní komise při vyhodnocování grantu, jen proto, aby nebyla pro 

administrativní nesoulad vyřazena. Řada z nich by bez těchto úprav nesplnila základní podmínky pro 

přidělení grantu a nezískala by vůbec žádné prostředky. Tudíž jsme přesvědčeni, že viděno touto 

striktní optikou, se tito žadatelé dopustili stejného prohřešku a rovněž se chtěli obohatit (a dokonce 

obohatili) na úkor ostatních sportů a to podstatně vyšší sumou v celkové výši 410 tisíc korun. 

 

3) SKLH je toho názoru, že v případě ryze amatérských sportovních oddílů, kterými všichni ve Žďáře 

jsme a s tím souvisejících složitých podmínek pro zpracování poměrně složitých grantových projektů, 

je zcela namístě určitá tolerance a snad i velkorysost pro posuzování různých administrativních 

pochybení. Jsme přesvědčení, že město Žďár nad Sázavou by mělo mít snahu především sport 

mládeže maximálně podporovat v co nejvyšší míře, obzvláště když již na to byly vyčleněné 

prostředky, a nikoli se snažit za každou cenu někoho tzv. nachytat, aby mohl být objem prostředků 

krácen. Pokud však na TK města prohlašoval pan 1.místostarosta Jaromír Brychta, že pravidla se musí 

dodržovat striktně a to bez výjimek, tzv. padni komu padni, tak by mělo být stejným způsobem 

postupováno vůči všem subjektům, které jakkoli své žádosti a podklady doplňovaly, pozměňovaly, 

opravovaly či upravovaly. Ovšem pan místostarosta Ladislav Bárta zvolil podle nás rozumný a lidský 
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přístup a tím, že tzv. „manipuloval“ s podklady pro projekty zachránil několik sportovních oddílů před 

vážnými ekonomickými a možná i existenčními problémy. A za to je nyní lynčován.  

 

4) Za další velký faul považujeme písemné prohlášení pana Josefa Klementa, člena Komise pro sport a 

volný čas, uveřejněné na tiskové konferenci, věnované tomuto tématu 18.3.2014 jako stanovisko pro 

kontrolní výbor. V něm pan Klement uvedl, že sportovní komise byla při vyhodnocování uvedena 

v omyl a členové prý nevěděli o tom, že byly hokejovým klubem dodány podklady s prodlením. Toto 

je lež. Tato informace na zasedání KSVČ dne 19.2.2014 jasně zazněla a to dokonce na přímý dotaz 

členky komise paní Svobodové, kdy pan Bárta výslovně mluvil o hokejovém klubu a jeho dodatečném 

doložení části podkladů, stejně jako o ostatních již zmiňovaných dvanácti subjektech, ale ty již nebyly 

jmenovány konkrétně, ale hovořil o nich obecně. Až následně proběhlo hlasování o návrhu rozdělení 

grantu pro jednotlivé žadatele a tento návrh byl s plným vědomím členů o těchto skutečnostech 

schválen bez jediného hlasu proti (jeden se zdržel hlasování).  

 

5) Je naprosto zarážející, že v těchto souvislostech je pan Bárta pranýřován pouze za toleranci 

k hokejovému oddílu a nikoli za toleranci k ostatním sportům. Je dokonce v televizní reportáži 

teatrálně nazýván hokejovým fanouškem a mírně řečeno zavádějícím způsobem spojován s naším 

klubem jako aktivní hokejista. Pan Bárta není a nikdy nebyl členem našeho klubu, v žádném našem 

mužstvu nikdy nehrál a není nám ani známo, že by byl někdy registrován jako aktivní hráč ledního 

hokeje u ČSLH. Veškerá jeho hokejová aktivita je spojena výhradně s rekreačním tzv. hobby hokejem, 

se kterým náš klub nemá vůbec nic společného. Pokud je nám známo, podobným způsobem se 

věnuje řadě dalším sportovním odvětvím. 

 

6) Je pravda, že pan místostarosta Bárta se vždy snažil hokej podporovat, avšak stejně tak se snažil 

podporovat všechny ostatní sporty. Zcela jednoznačně odmítáme tvrzení, že pan Bárta protěžuje 

speciálně a účelově pouze hokejový klub. Toto naše tvrzení opíráme o snadno prokazatelnou 

skutečnost, že naopak SKLH získával, od nástupu pana Bárty do funkce, z městských dotací méně 

prostředků, než tomu bylo v letech předchozích. Zatímco SKLH získal v tomto období průměrně o 8% 

peněz méně, získal například basketbalový klub, jehož předsedkyní je členka rady města a členka 

sportovní komise paní Svobodová, od jejího nástupu do funkcí více než dvojnásobek! A nikdo se 

neptá, jestli náhodou paní Svobodová neprotěžuje basketbal? 

 

7) SKLH v letošní sezóně nabídl městu bezplatnou pomoc s výukou bruslení v rámci tělesné výchovy na 

základních školách a v mateřských školách. Město po domluvě s vedením škol tuto nabídku přijalo. 

Od září do března odpracovali naši dobrovolní trenéři celkem 80 hodin a předali základy bruslení více 

než 600 dětem vždy ve třech lekcích. Zdůrazňujeme, že to vše dělali zcela zdarma, ve svém volném 

čase, navíc vždy v dopoledních hodinách a to pro děti našeho města. Celý tento náročný projekt byl 

velmi dobře hodnocen a chválen jak samotnými dětmi, tak učiteli, řediteli i rodiči, kteří potvrzovali 
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výrazné pokroky v bruslení u svých dětí. A nyní je jediný hokejový oddíl za svoji administrativní chybu 

vláčen médii a navíc i finančně sankcionován výrazným snížením grantové dotace o 150.000,- korun. 

V té souvislosti bude SKLH velmi silně zvažovat další pokračování této spolupráce pro příští rok a s 

největší pravděpodobností se rozhodne až na základě výsledků podzimních voleb do městského 

zastupitelstva, protože po této štvanici a po tom, jak se někteří představitelé radnice k tomu 

postavili, si to moc nedovedeme představit. Podotýkáme, že jediný pan Bárta přišel a osobně těmto 

trenérům a klubu poděkoval a dokonce se přišel i na nějaké hodiny podívat. V tom spočívá jeho 

skutečná podpora hokeji. 

 

8) SKLH zásadně odmítá snahu poštvat sportovní oddíly proti sobě a očerňování hokejového klubu tím, 

že údajně chtěl získat prostředky na úkor ostatních sportů. Je zásluhou hokejového klubu, že se ve 

Žďáře nad Sázavou vůbec nějaké prostředky do sportovní činnosti dávají. Byl to nejprve hokej a 

později společně s fotbalem, kdo několik let vytrvale a intenzivně tlačil na radnici, aby začala 

sportovní činnost mládeže finančně podporovat a trvalo dlouho a stálo to hodně času, hodně práce a 

hodně jednání, než se to podařilo. Žádný z ostatních sportovních oddílů se v tu dobu nepřidal a 

nepomohl a začaly se hlásit postupně, až začaly být vypisovány grantové programy. 

 

9) SKLH z celého průběhu mediální kampaně, jejího načasování, zainteresovaných osob, jejich reakcí a 

v neposlední řadě i některých informací od samotných novinářů, nabyl naprosto zřejmého dojmu, že 

celá „kauza“ nebyla primárně vyvolaná kvůli sportu a souvisejícímu grantu, s největší 

pravděpodobností ani ne kvůli hokeji, který v tom sehrál pouze sekundární, avšak negativní roli, ale 

že se jedná o dobře promyšlenou snahu poškodit před blížícími se volbami člověka, který obětavě a 

intenzivně pracuje pro město a v první řadě pro jeho občany. Díky tomu si získal určitou oblibu a 

popularitu, kterou bylo nutné pošpinit. 

 

10) SKLH již dlouhodobě kritizuje velmi problematický způsob hodnocení a rozdělování grantových 

prostředků ve sportovní komisi města. Stále více se tam projevují osobní sympatie, či spíše antipatie, 

osobní a politické vazby, které pak naprosto zásadním způsobem ovlivňují hodnocení projektů 

jednotlivými členy komise. Pro některé sporty je dá se říci loterií, koho tzv. vyfasují jako hodnotitele 

svého projektu, protože podle toho se pak výrazně liší výsledek. Na základě těchto negativních 

zkušeností navrhne SKLH prostřednictvím svého zástupce zrušení komise pro sport a volný čas a 

bude požadovat, aby jednotlivé projekty a granty byly vyhodnocovány naprosto nezávislým 

subjektem z oblasti grantové problematiky z jiné části republiky, bez jakýchkoli osobních vazeb na 

naše město. Komise může být zrušena, jelikož žádnou jinou činnost nevyvíjí a ušetřené prostředky 

mohou být použity na externí hodnocení grantů. 

 


